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Socialdemocràcia i Progrés 
(SDP) va criticar ahir el Consell 
Superior de la Justícia (CSJ) 
per la manera com està portant 
el procés d’informatització. El 
president del grup parlamen-
tari mixt, Jaume Bartumeu, i el 
president de la formació, Víctor 
Naudi, van criticar especial-
ment la “contractació digital” 
de l’empresa pública navarresa 
Tracasa, incomplint així la Llei 
de contractació pública, i que 
la confidencialitat es deixi a les 
seves mans. Segons van expli-
car,  el procés per informatitzar 
l’administració de justícia “va 
començar bé”, però posterior-
ment no es va seguir el full de 
ruta fixat pel mateix CSJ.

 SDP  considera que el procés 
per a la implantació del siste-
ma d’informatització Avantius 
“abandona en mans privades, 
d’una empresa instal·lada fora 
d’Andorra, decisions i informa-
cions cabdals per a la indepen-
dència de la justícia i la con-
fidencialitat de les dades que 
tracta”. El Govern d’Andorra i la 
comunitat autònoma de Navar-
ra van firmar a principis d’any 
un conveni pel qual aquesta 
última cediria gratuïtament el 
programari i el CSJ contractava 
Tracasa, que va dissenyar el sis-
tema d’informació de la justícia 
de Navarra, per adaptar el sis-
tema Avantius i encarregar-se 
tres anys del manteniment i 

suport. “Aquesta decisió es fa 
sense concurs públic, sense 
seguir el full de ruta marcat el 
2012 i sense que hi hagi una 
direcció de projecte definida”, 
va afirmar ahir SDP en un co-
municat que porta per títol “La 
informatització de la justícia, 
tres anys de despropòsits”. Per 
aquesta formació política “el 
full de ruta dissenyat a l’inici 
del projecte s’ha incomplert i al 
final tot s’ha fet de manera opa-

ca, sense concurrència i sense 
saber quins criteris han portat 
a elegir aquest sistema en lloc 
d’altres que existeixen o que es 
podrien haver implantat”.

Bartumeu va recordar que 
Tracasa està especialitzada en 
geoposicionament, però no és 
cap referència en eines d’ad-
ministració de justícia. A més 
va criticar que el sistema que 
s’està implantant dependrà to-
talment d’aquesta empresa més 
enllà dels tres anys estipulats al 
contracte, ja que no s’està fent 
cap control tècnic des d’An-
dorra i les empreses andorranes 
han estat “marginades”. Bartu-
meu va demanar també que dei-
xin en funcionament el sistema 
antic “en paral·lel”, ja que “s’ha 
ordenat desconnectar-lo, cosa 
que no faria cap empresa”. El 
grup mixt portarà aquest tema 
al Consell General.

SDP critica l’adjudicació feta 
per informatitzar la justícia 
Jaume Bartumeu afirma que no s’ha complert la Llei de contractació pública
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Jaume Bartumeu, acompanyat de Víctor Naudi, en la roda de premsa d’ahir.
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L’Associació de Pares de Famí-
lia Separats d’Andorra va pre-
sentar ahir públicament una 
iniciativa  legislativa popular 
(ILP) en favor de la custòdia 
compartida dels fills. Amb 
aquest acte es posa en funci-
onament una campanya per 
recollir les aproximadament 
2.200 signatures que són ne-
cessàries –el 10% del cens 
nacional de votants– perquè 
la ILP pugui entrar a tràmit al 
Consell General i aprovar-se 
finalment com una llei.

La finalitat que es perse-
gueix és que la custòdia dels 
menors sigui compartida entre 
els dos cònjuges i que s’atorgui 
sempre per defecte, una fór-
mula que, segons s’afirma des 
de l’associació, “representa 
la manera menys traumàtica 
en una separació dels pares, 
ja que dóna més equitat”. A 
més dels pares, els beneficiats 
serien també els fills perquè 
es creu que assegura una es-
tabilitat emocional més gran 
d’aquests “i disminueix el risc 
de comportament d’agressivi-
tat o de rebuig social”, i “ajuda 
a millorar la felicitat del me-
nor, el seu rendiment escolar i 
a sentir-se integrat en un en-
torn més normalitzat”.

Això vol dir que s’utilitzaria 

sempre aquesta fórmula ex-
cepte quan hi hagués un dels 
progenitors que s’hi oposés 
per qualsevol motiu, fet que 
podria donar lloc a la presen-
tació d’al·legacions i s’hauria 
de trobar un consens entre 
les parts. “En aquests casos 
podria haver-hi un període 
de temps transitori i limitat 
en què no es donés la custò-
dia compartida”, va explicar 
un dels membres de la junta 
directiva de l’associació. L’as-
sociació considera que la ILP 
és la millor via “per sortir de 
l’anacronisme de les lleis, dels 
usos i costums de la Batllia 
en atorgar en la majoria dels 
casos la custòdia a un sol pro-
genitor, gairebé sempre a la 
mare”.  

Els responsables de l’entitat 
esperen comptar amb el su-
port de la societat i dels grups 
polítics en aquesta iniciativa i 
destaquen també el fet que si 
s’aprova la custòdia compar-
tida es descarregarà la justícia 
“de moltes demandes inne-
cessàries per incompliments”. 
Des de l’associació es veu tam-
bé que un país petit com és An-
dorra “no representa cap im-
pediment per a l’atorgament 
de la custòdia compartida”. La 
intenció de l’associació és pre-
sentar les signatures recollides 
durant la propera legislatura.

La ILP en favor de la 
custòdia compartida inicia 
la recollida de signatures
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campanya 

Les obres per a l’habilitació del 
nou centre d’atenció primària 
(CAP) a la plaça de la Sardana 
d’Andorra la Vella han estat 
adjudicades a l’empresa Simco 
per un import de 245.593 
euros. Els treballs tindran un 
termini d’execució de cator-

ze setmanes i han de servir 
per condicionar el local que 
el Comú d’Andorra la Vella va 
posar a disposició del ministe-
ri de Salut, d’uns 100 m2.

Aquesta instal·lació substi-
tuirà l’actual centre que està  
ubicat al Fener i les noves 
instal·lacions seran molt més 
àmplies que les actuals.

Adjudicades les obres 
del nou CAP de la capital

Treballs públics
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Jaume Bartumeu

s’ha incomplert el 
full de ruta inicial i al  
final tot s’ha fet de 
manera opaca

satisfacció per la recent sentència del Tc

el grup mixt troba que el Tribunal constitucional 
(Tc) li ha donat la raó en els arguments que 
va utilitzar durant el tràmit parlamentari per 
criticar l’article 48 de la Llei qualificada de la 
justícia, referent al batlle suplent. “l’aute del 
Tc s’assembla com dues gotes d’aigua a les 
nostres intervencions en el consell general”, 
va manifestar Bartumeu. el president del grup 
mixt va assenyalar que en cap moment havien 
criticat que hi pugui haver batlles suplents, sinó 

la regulació feta, responent d’aquesta manera 
al titular de Justícia, Xavier espot. Pel conseller 
d’sdP la sentència deixa clar que la llista de 
batlles suplents “no pot estar sotmesa al ca-
prici del consell superior de la Justícia” i que 
aquests no poden ser nomenats per a períodes 
distints del que estableix la constitució. “ens 
donem per més que satisfets amb la sentència 
del Tc”, va dir Bartumeu, que va mostrar la dis-
ponibilitat del seu grup per refer l’article.


